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ΑΝΑΦΟΡΑ  

 

Προς: Τον κ. Υπουργό Υγείας κ. Γεωργιάδη Σπυρίδων – Άδωνι. 

ΘΕΜΑ: «Διαρκές το ζήτημα υποστελέχωσης του Γενικού Νοσοκομείου 

Ρεθύμνου: Σε οριακή κατάσταση το Τμήμα Επειγόντων Περιστατικών».  

 

κ. Υπουργέ, 

Σας καταθέτω την από 17/01/2024 Ανακοίνωση της Ένωσης Γιατρών ΕΣΥ 

Ρεθύμνου, μέσω της οποίας, οι ιατροί του Ρεθύμνου, διαμαρτύρονται για την 

επισφαλή και προβληματική λειτουργία του Τμήματος Επειγόντων Περιστατικών. Η 

τελευταία επηρεάζει αρνητικά την παροχή υπηρεσιών εκ μέρους των ιατρικού 

προσωπικού και θέτει σε κίνδυνο την ασφάλεια των ασθενών, επιβαρύνοντας 

συνολικά τη λειτουργία και την αποτελεσματικότητα του Γενικού Νοσοκομείου 

Ρεθύμνου. 

Ειδικότερα, «με αφορμή την εξαιρετικά δυσχερή και επικίνδυνη για γιατρούς και 

ασθενείς λειτουργία του Τμήματος Επειγόντων περιστατικών» επισημαίνουν την 

υποστελέχωση σε ιατρικό προσωπικό και την τραγική κατάσταση που επικρατεί κατά 

τη διάρκεια των εφημεριών στο Τμήμα Επειγόντων «δεδομένης και της έξαρσης των 

ιώσεων την περίοδο αυτή και της αυξημένης προσέλευσης». 

Πιο συγκεκριμένα, όπως αναφέρεται «Το ΤΕΠ λειτουργεί με δύο μόνο μόνιμους 

γιατρούς, ενώ θα έπρεπε να είναι επτά, και οι εφημερίες κυριολεκτικά μπαλώνονται 

τελευταία στιγμή με μετακινήσεις γιατρών της πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας». 
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Παράλληλα, όσον αφορά το χειρουργικό ΤΕΠ «εφημερεύει ένας χειρουργός μόνος 

του» ο οποίος καλείται να καλύψει «Τη χειρουργική κλινική, το επείγον χειρουργείο 

που θα προκύψει και το ΤΕΠ χειρουργικών επειγόντων», προκαλώντας έντονη 

δυσαρέσκεια στους ασθενείς, εξαιτίας της αναμονής και της ταλαιπωρίας αυτών, ενώ 

ταυτόχρονα «Οι εναπομείναντες (3) αναισθησιολόγοι, παρά την υπερεφημέρευση και 

υπερπροσπάθεια, αδυνατούν να καλύψουν  τόσο τις εφημερίες και τα επείγοντα 

περιστατικά, όσο και τα τακτικά χειρουργεία, τα οποία ήδη είχαν μειωθεί (λόγω 

υποστελέχωσης της χειρουργικής) , και αναγκαστικά αναβάλλονται πλέον επ΄ αόριστο 

με τις αναμονές να πολλαπλασιάζονται», ενώ έντονο προβληματισμό προκαλεί το 

γεγονός ότι  «στην πρόσφατη προκήρυξη ελάχιστων θέσεων για το Νοσοκομείο, δεν 

προκηρύχθηκε καμία θέση χειρουργού». 

Επιπλέον, αντιτίθενται στις «προσωρινές λύσεις» της κυβέρνησης με τις μετακινήσεις 

ιατρών, αναφέροντας ότι ως αποτέλεσμα των ενεργειών αυτών είναι η «επιδείνωση 

των εργασιακών συνθηκών που θα οδηγήσουν σε νέες παραιτήσεις». 

Συνολικά, όπως επισημαίνεται, η κατάσταση είναι οριακή για πολλές κλινικές του 

Γενικού Νοσοκομείου Ρεθύμνου και για την Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας,  η οποία 

«παραμένει το ίδιο υποβαθμισμένη και με τεράστιες ελλείψεις προσωπικού». Ως εκ 

τούτου κρίνεται αναγκαίο να ληφθούν μέτρα για την ουσιαστική επίλυση των 

προβλημάτων, προκειμένου να αποφευχθεί η αναγκαστική προσφυγή των ασθενών 

στον ιδιωτικό τομέα, ενώ υπογραμμίζεται ότι η τρέχουσα κατάσταση «υποβαθμίζει 

τραγικά  τη Δημόσια Υγεία, υποτιμά το έργο των υγειονομικών, δημιουργώντας 

επικίνδυνες συνθήκες για το προσωπικό και κυρίως για τους ασθενείς».   

Τέλος, υποβάλλουν ως αίτημα την άμεση στελέχωση του Νοσοκομείου Ρεθύμνου 

«με όλο το απαραίτητο μόνιμο προσωπικό για την ασφαλή και πλήρη λειτουργία του». 

Δεδομένου ότι τα διαλαμβανόμενα στην ως άνω Επιστολή τεκμηριώνουν εύλογα και 

δίκαια αιτήματα, παρακαλείσθε για την άμεση δρομολόγηση όλων των αναγκαίων 

σχετικών ενεργειών, καθώς και για την ενημέρωση της Βουλής. 

 

Ο αναφέρων Βουλευτής 

Χνάρης Εμμανουήλ 

 

 



Την Πέμπτη 16/1/2025 πραγματοποιήθηκε γενική Συνέλευση της Ένωσης Γιατρών ΕΣΥ 
Ρεθύμνου στο Νοσοκομείο με αφορμή την εξαιρετικά δυσχερή και επικίνδυνη για γιατρούς και 
ασθενείς λειτουργία του Τμήματος Επειγόντων περιστατικών που έχει βέβαια προεκτάσεις και 
στη συνολικότερη λειτουργία του Νοσοκομείου. 

Η κατάσταση εφημέρευσης στο Τμήμα Επειγόντων, δεδομένης και της έξαρσης των ιώσεων 
την περίοδο αυτή και της αυξημένης προσέλευσης, μόνο διαλυτική μπορεί να χαρακτηριστεί. 

Το ΤΕΠ λειτουργεί με δύο μόνο μόνιμους γιατρούς, ενώ θα έπρεπε να είναι επτά, και οι 
εφημερίες κυριολεκτικά μπαλώνονται τελευταία στιγμή με μετακινήσεις γιατρών της 
πρωτοβάθμιας φροντίδας υγείας, όχι αντίστοιχης επομένως  εμπειρίας για το τμήμα αυτό. Τα 
περιστατικά ανά 24ωρο στο παθολογικό ΤΕΠ ξεπερνούν τα 80(!). 

Το χειρουργικό ΤΕΠ, υπό αυτές τις συνθήκες,(δεν) καλύπτεται και δεδομένης της έλλειψης 
ειδικευμένων γιατρών (τέσσερις σε έξι θέσεις)  χωρίς κανένα ειδικευόμενο (επτά θέσεις), 
εφημερεύει ένας χειρουργός μόνος του. Αυτός καλύπτει: Τη χειρουργική κλινική, το επείγον 
χειρουργείο που θα προκύψει και το ΤΕΠ χειρουργικών επειγόντων με ότι αυτό συνεπάγεται 
για τις αναμονές και την ταλαιπωρία των ασθενών. Αυτή η λειτουργία βέβαια είναι πλήρως 
αποδεκτή από την 7η ΥΠΕ, εφόσον εγγράφως απαντά στους χειρουργούς ότι δεν πρόκειται να 
αλλάξει και προφανώς αναλαμβάνει και την ευθύνη της κατάστασης. 

Γιατροί και νοσηλευτές, γινόμαστε ως εκ τούτου πολύ συχνά αποδέκτες της αγανάκτησης των 
σθενών για τις αναμονές και την αντιμετώπισή τους στο τμήμα επειγόντων, πολλές φορές 
μάλιστα και με προσβλητικό ή επιθετικό τρόπο. 

Σοβαρότατο πρόβλημα έχει προκύψει και με το αναισθησιολογικό τμήμα, το οποίο λειτουργεί 
πλέον με τρεις από τους πέντε αναισθησιολόγους. Ήδη από το Σεπτέμβριο, μία 
αναισθησιολόγος βρίσκεται με πλήρη μετακίνηση στο Βενιζέλειο Νοσοκομείο και ακόμα μία 
βρίσκεται σε αναρρωτική άδεια. Οι εναπομείναντες αναισθησιολόγοι, παρά την 
υπερεφημέρευση και υπερπροσπάθεια, αδυνατούν να καλύψουν  τόσο τις εφημερίες και τα 
επείγοντα περιστατικά, όσο και τα τακτικά χειρουργεία, τα οποία ήδη είχαν μειωθεί (λόγω 
υποστελέχωσης της χειρουργικής) , και αναγκαστικά αναβάλλονται πλέον επ΄ αόριστο με τις 
αναμονές να πολλαπλασιάζονται. 

Ούτε λόγος βέβαια για απογευματινά χειρουργεία, ακόμα και όσα θα πληρώνονταν από το 
Ταμείο Ανάκαμψης και υποτίθεται ότι θα μείωναν τις αναμονές. 

Να σημειωθεί ακόμα ότι στην πρόσφατη προκήρυξη ελάχιστων θέσεων για το Νοσοκομείο, δεν 
προκηρύχθηκε καμία θέση χειρουργού. Αλλά και όσες θέσεις προκηρύχθηκαν, μετά το 
περίφημο κίνητρο της μετατροπής του Νοσοκομείου σε άγονο Α΄ζώνης, απέβησαν άγονες. 

Η ΜΕΘ λειτουργεί τώρα με ένα γιατρό λιγότερο, λόγω συνταξιοδότησης συναδέλφου, και 
παρόλα αυτά οι γιατροί της έχουν ήδη δεχτεί «εντέλλεσθε» για μετακίνηση εφημερίας σε 
νοσοκομείο του Λασιθίου. 

Οι μετακινήσεις  γιατρών, που επιλέγονται ως «προσωρινή» λύση από την ΥΠΕ και το 
Υπουργείο, αποδεικνύεται περίτρανα ότι , όχι μόνο δεν αποτελούν λύση, αλλά δημιουργούν 
πρόσθετα προβλήματα : Στη μονάδα υγείας από όπου μετακινούνται γιατροί, στο Νοσοκομείο 
που μετακινούνται, στους ίδιους τους γιατρούς , με επιδείνωση των εργασιακών συνθηκών 
που θα οδηγήσουν σε νέες παραιτήσεις. 

Επιπλέον στο Νοσοκομείο Ρεθύμνου: 

Στο ακτινολογικό τμήμα οι συνάδελφοι μόνιμα υπερβαίνουν το πλαφόν εφημεριών με 8 
εφημερίες ανά μήνα και έχουν φτάσει τα όριά τους. Ο μαγνητικός τομογράφος δεν έχει τεθεί 
ακόμα σε λειτουργία, ενώ αυτό σχεδιάζεται να γίνει από ιδιώτη γιατρό και όχι με ενίσχυση του 
προσωπικού του τμήματος. 



Ο μοναδικός Γαστρεντερολόγος , σε τμήμα που χρειάζονται τουλάχιστον δύο, επιφορτίζεται με 
όλα τα περιστατικά του νομού, με αποτέλεσμα αναμονές άνω του έτους στο τακτικό ιατρείο και 
τις ενδοσκοπήσεις. 

Ο μοναδικός επίσης Νευρολόγος, με ειδικότητα απαραίτητη και για εφημεριακή κάλυψη, 
 προφανώς και δεν μπορεί να εφημερεύει 30 μέρες το μήνα. 

Παραμένει επίσης ο νομός χωρίς Ογκολογική κλινική, γιατί και πάλι προκηρύχθηκε μία μόνο 
θέση Ογκολόγου, η οποία βέβαια κατέστη άγονη. 

Η ψυχιατρική κλινική παραμένει με δύο γιατρούς και μάλιστα τίθεται επισήμως πια υπό τη 
διοίκηση της 7η ΥΠΕ στο πλαίσιο «ολοκλήρωσης της ψυχιατρικής μεταρρύθμισης». 

Η ορθοπεδική κλινική παραμένει με σοβαρά προβλήματα λειτουργίας και εφημέρευσης, που 
προσωρινά αντιμετωπίζονται ιδιωτικές συμβάσεις έργου. 

Η παθολογική κλινική μένει με δύο μόνιμους γιατρούς σε έξι θέσεις, γιατί προέκυψε μία ακόμα 
παραίτηση… Εδώ και χρόνια δεν γίνεται τακτικό παθολογικό ιατρείο για παρακολούθηση 
χρόνιων νοσημάτων. 

Η ουσιαστική και οριστική αντιμετώπιση της τραγικής υποστελέχωσης  με προσλήψεις μόνιμου 
προσωπικού στα νοσοκομεία  είναι μη επιλέξιμη στη λογική κόστους-οφέλους. Αντίθετα η 
ενίσχυση της επιχειρηματικής δράσης στα νοσοκομεία από ιδιώτες γιατρούς, απογευματινά 
ιατρεία και χειρουργεία, η στήριξη των Ιδιωτικών Ομίλων της Υγείας, αποτελεί διαχρονικά 
προτεραιότητα, φτάνοντας τα Νοσοκομεία σε οριακή κατάσταση λειτουργίας και εξαναγκάζει 
τους ασθενείς να στρέφονται στον Ιδιωτικό τομέα , όσοι μπορούν, και να πληρώνουν για να 
βρουν την Υγειά τους. Παράλληλα υποβαθμίζει τραγικά  τη Δημόσια Υγεία, υποτιμά το έργο 
των υγειονομικών, δημιουργώντας επικίνδυνες συνθήκες για το προσωπικό και κυρίως για 
τους ασθενείς. Η δε Πρωτοβάθμια Φροντίδα Υγείας εντός και εκτός πόλης παραμένει το ίδιο 
υποβαθμισμένη και με τεράστιες ελλείψεις προσωπικού. 

Αυτοί είναι οι λόγοι της πολύωρης  αναμονής και ταλαιπωρίας σας  στα επείγοντα του 
Νοσοκομείου! 

Αυτοί είναι οι λόγοι που αναβάλλονται συνεχώς τα χειρουργεία σας και κάποιοι περιμένετε να 
χειρουργηθείτε από το 2022! 

Γι αυτό δεν μπορείτε να παρακολουθείστε και να συνταγογραφείτε την αγωγή σας δωρεάν, 
αλλά πρέπει αναγκαστικά να πληρώνετε γι αυτό! 

Τα όρια μας έχουν όμως ξεπεραστεί. Ως εδώ με την κοροϊδία σ’ εμάς και τους ασθενείς μας! 

Απαιτούμε άμεσα να στελεχωθεί το Νοσοκομείο Ρεθύμνου με όλο το απαραίτητο μόνιμο 
προσωπικό για την ασφαλή και πλήρη λειτουργία του. 

Καλούμε τους πολίτες του Ρεθύμνου να συνεχίσουμε τους αγώνες μας για Δωρεάν Ποιοτική 
Υγεία για όλους. Να παλέψουμε για Υγεία που θα καλύπτει δωρεάν τις σύγχρονες ανάγκες 
βάσει των τεχνολογικών και επιστημονικών εξελίξεων του 21ου αιώνα. Για την Υγεία που 
αξίζουμε. 

Αποφασίζουμε: 

 Κλιμάκωση των κινητοποιήσεων για εργασιακά και οικονομικά κίνητρα στο 
Υγειονομικό προσωπικό και προκήρυξη όλων των κενών οργανικών θέσεων του 
Νοσοκομείου 

 Στάση εργασίας και παράσταση στην πύλη του Νοσοκομείου  με συνέντευξη τύπου 
στα τοπικά ΜΜΕ την Πέμπτη 23/1/2025 12:00-14:00. 



 Σύσκεψη με τα πρωτοβάθμια σωματεία για ενημέρωση και σχεδιασμό  αγωνιστικών 
κινητοποιήσεων. 

 




